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Politici zijn net mensen…. 
 

Het is mogelijk: een kerstbijlage van een krant 
waarin de naam Jezus Christus niet voorkomt. Of 
een magazine waarin verschillende mensen zich 
uitspreken over wat hen met Kerst bezighoudt en 
waar niet één keer wordt verwezen naar de 
geboorte van de Redder van de wereld. Als christen 
is het moeilijk voor te stellen iets zinnigs over dit 
heilsfeit te zeggen zonder de naam van het kind van 
Bethlehem te noemen. Maar in een omgeving waar 
het feest nagenoeg helemaal van z’n religieuze 
oorsprong is ontdaan dus niet. 
 
Ik schrijf dit begin januari en Kerst ligt net achter 
ons. Het is in een Nieuwsbrief van een christelijke 
politieke partij nou ook weer niet de bedoeling dat 
er een theologisch betoog wordt afgestoken.  Dat ga 
ik ook niet doen, maar ik zal toch enige aandacht 
besteden aan de betekenis van Kerst en –jazeker!-  
ook een verband leggen met de politieke wereld. 
 
Kerst, het woord is afkomstig van Christus. 
Kerstfeest=Christusfeest. Maar wat heeft een 
samenleving met Christus? Heeft de moderne mens 
nog (om dat aloude woord maar eens te gebruiken) 
een Middelaar nodig? Weet de mens van een 
persoonlijke schuld waarvoor hij verantwoordelijk is? 
En kan hij iets met een Kind dat geboren is om ons 
uiteindelijk te redden van de zonde? Want dát was 
het uiteindelijke doel van de komst van onze 
Redder. Allesbehalve een romantische reden dus.  
 
Hoe zit het met het schuldbesef van de moderne 
mens? Hoe diep gaat dat en welke normen bepalen 
of iets wel of niet kan.  
 
Ik heb toch met verbazing het debat in de Tweede 
Kamer over de bekende ‘Teevendeal’ gevolgd. Het 
kabinet-Rutte heeft het debat over de Teevendeal 
ter nauwernood overleefd. Na een scherp debat, 
waarbij premier Rutte, minister Van der Steur en 
staatssecretaris Dijkhoff van Veiligheid en Justitie 
tot in kleine details uitleg moesten geven over de 
communicatie over deze deal, werd er een motie 
van afkeuring ingediend, die met 77 tegen 65 
stemmen werd verworpen. Bijna de hele oppositie 
stemde voor.  
 
Waarom dan die verbazing? Omdat tot op de dag 
voor het Kamerdebat er bij de bewindslieden 
nauwelijks sprake was van echte spijt. Zeker, 
bepaalde dingen hadden anders gekund en 
misschien ook wel gemoeten, maar uiteindelijk ging 
het om een goed doel: criminelen aanpakken!  Een 
scherp Kamerdebat was nodig om de politici excuses 
te laten aanbieden.  
 
En dan vraag je je af: waarom is het nou zo moeilijk 
om dat al eerder ruiterlijk toe te geven? 
Persoonlijke- of partijbelangen? Gezichtverlies? Bang 
voor de politieke consequenties?  

 

 
 

Of is het toch ingebakken in de menselijke natuur: 
de neiging om jezelf schoon te praten. Beter 
voordoen dan je bent.   
 
Wat siert het een mens, dus ook de politicus, 
wanneer hij gewoon z’n schuld erkent en daarvoor 
excuses aanbiedt. Voor zo iemand kun je dan toch 
ook weer respect opbrengen.  
 
Misstappen van politici. Ook zij zijn mensen en 
mensen maken fouten, grote en kleine. Dat is 
(bijna!) al zo oud als de wereld. Als christenen zullen 
we dat ook volmondig beamen.  
 
Maar dan is er ook een andere kant van de medaille. 
We leven in een gebroken wereld en het volmaakte 
is elders. 'Wie van u zonder zonde is werpe de 
eerste steen…..’. Het past een christen dan ook niet 
om te doen alsof de zondeval aan zíjn huis 
voorbijgegaan is. En zonder enige  reserve en 
fijngevoeligheid de politicus op de korrel te nemen.  
De manier waarop er over gespróken wordt moet 
toch allesbehalve zelfvoldaan zijn. Wat heb je 
anders van het evangelie begrepen? 
 
Laten we alsjeblieft ook hier de juiste toon treffen. 
De toon van het evangelie. Want christenen weten 
van de echte betekenis van Kerst. En dat maakt 
verschil, toch? 
 
Ik wens u een gezegend 2016 toe. 
 
Jaap Siertsema 
Voorzitter 
(siertsema@tele2.nl)  
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Nieuws van de fractie 
 

Wordt het Laar zomaar verkocht? 

In de afgelopen weken verschenen koppen in de 
krant over het Laar. “Het Laar wordt verkocht” en 
“Ommen wil referendum over Laar” was te lezen. De 
lezer wordt door dit soort artikelen gemakkelijk op 
het verkeerde been gezet. Wat speelt er in 
werkelijkheid? 
 
In de raadsperiode 2010 – 2014 heeft er een 
discussie plaatsgevonden over mogelijke verkoop 
van gemeentelijke eigendommen. Er is een 
prioriteitenlijst opgesteld die verder wordt 
uitgewerkt. Onder andere wordt uitgewerkt hoe ons 
cultureel erfgoed (ook financieel) voor de toekomst 
kan worden veilig gesteld. De gemeenteraad vond 
een haalbaarheidsstudie nodig voor het behoud van 
ons cultureel erfgoed “Het Laar”. In dit onderzoek 
wordt o.a. onderzocht of het onderbrengen van dit 
erfgoed binnen een stichting haalbaar en wenselijk 
is. Het college heeft dit onderzoek ook opgenomen 
in zijn college uitvoeringsprogramma 2015 - 2018. 
Een nazaat van vroegere bewoners Sandberg van 
het Laar (1786 – 1888; denk ook aan de 
Sandbergstraat), jonkheer Th. Sandberg toonde 
belangstelling voor het landgoed het Laar. Het ging 
hem aan het hart dat de kwaliteiten van het Laar 
onvoldoende tot uiting kwamen.  
Het is niet de bedoeling dat het Laar aan de heer 
Sandberg zelf wordt verkocht. Het plan is om een 
particuliere stichting in het leven te roepen waaraan 
de gemeente Ommen ook deelneemt. De heer 
Sandberg heeft aangegeven het Laar te willen 
restaureren (over een paar jaar is groot onderhoud 
nodig twv plm € 500.000). Ook is hij van plan om 
het oorspronkelijke bouwplan van zijn voorouders 
uit te voeren door uitbreiding van de frontgevel. Om 
de instandhouding van het Laar te waarborgen is de 
heer Sandberg bereid om tweemaal de 
taxatiewaarde in de stichting in te brengen. Die 
taxatiewaarde is nog niet bekend, maar globaal zal 
die rond de € 2,5M liggen. 
 
Het haalbaarheidsonderzoek is nog niet afgerond. 
Dat zal binnenkort wel gebeuren. Er lijkt een 
meerderheid in de gemeenteraad te zijn voor 
overdracht aan een particuliere stichting, mits aan 
een aantal voorwaarden wordt voldaan. Die 
voorwaarden hebben natuurlijk te maken met de 
beschikbaarheid van het Laar voor de Ommer 
bevolking. 
Daarbij past wel een aantal kanttekeningen. 
In de discussie “op straat” lijkt het wel alsof de 
inwoners nu alle zeggenschap hebben over het Laar 
en dat we dat kwijtraken bij een overdracht aan een 
stichting. Dat is dus niet waar. Ook is niet waar 
zoals de Vrienden van het Laar het nogal suggestief 
voorstellen, dat “een koper van de gebouwen en het 
omliggend gebied een afgesloten geheel maakt. Of 
nog erger, een groot pretpark.”  
 

 

 
 

Sterker nog, de heer Sandberg is helemaal niet blij 
met de komst van te verwachten publieke drukte 
door de Stadsboerderij bij de ingang van het Laar. 
De terreinen blijven in de plannen openbaar; 
bestaande huurcontracten worden gerespecteerd en 
zo zijn er nog wat zaken die gewoon in tact blijven. 
Voor ons als ChristenUnie fractie is de vraag 
eigenlijk simpel: in wiens handen zijn wij met het 
Laar het beste af. Een gemeente die moeite heeft 
met financiën of een particulier die kennelijk 
voldoende middelen heeft om de toekomst van het 
Laar zo goed mogelijk te garanderen via een 
particuliere stichting mét bestuurlijke inbreng van de 
gemeente. 
De heer Sandberg hoeft er zelf niet te wonen; hij 
heeft voldoende “optrekjes” elders in het land. 
 
Frans van der Mooren 
Fractievoorzitter 
 
 

 
Foto: één van de plannen voor het Laar 
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Verder nieuws van de fractie 
 
Bedrijventerrein De Rotbrink in eigen handen 

In de raadsvergadering van 17 december jl. is er 
uitgebreid gesproken over de toekomst van het 
bedrijventerrein De Rotbrink. Dit 14 ha grote terrein 
vormt de laatste slag van het voormalige project de 
Drieslag. Zoals de naam zegt bestond dit project uit 
drie slagen. De eerste slag het bouwen van een 
nieuw sportterrein is zeer goed verlopen, sportpark 
Westbroek mag zich sinds 2008 één van de 
modernste sportparken van Nederland noemen. De 
tweede slag, woningen bouwen in Haven-West, had 
veel meer voeten in aarde en is na heel lang 
oponthoud gestart in 2013 en vordert nu gestaag. 
De laatste slag, het aanleggen van het 
bedrijventerrein De Rotbrink, lijkt nu te stranden. 
Nog geen kwart van de beschikbare grond is in 
gebruik en sinds 2013 is er geen vierkante meter 
verkocht.  
 
De CV/BV constructie die het bedrijventerrein De 
Rotbrink nu heeft maakt voor de gemeente Ommen 
dat zij op afstand staat en dat er weinig echt te 
sturen valt. De gemeente is echter wel financieel 
verantwoordelijk. Er was al 1,2 miljoen euro 
gereserveerd voor verliezen, maar als er niets 
gebeurt zal er over de lopende lening nog eens 
220.000,= euro per jaar aan rente betaald moeten 
worden. Dat is geen houdbare situatie. Daarom 
heeft de gemeenteraad op 17 december jl. besloten 
dat de gemeente Ommen De Rotbrink in eigen 
handen gaat nemen. 
 
De volgende stap die nu genomen moet worden is 
om de verkoop van de grond van dit 
bedrijventerrein aan te jagen. Er is heel bewust voor 
gekozen om een extern bureau hier een grondige 
studie naar te laten verrichten. Voor dit onderzoek is 
een bedrag van 30.000,= euro uitgetrokken. Het is 
de bedoeling dat elke mogelijkheid wordt onderzocht 
en dat er ook nog eens goed naar de wensen van uit 
het verleden afgehaakte aanvragers wordt gekeken. 
Zo is het bekend dat er potentiële kandidaten zijn 
afgehaakt, omdat men er geen bedrijfswoning 
mocht plaatsen. Ook de prijs van de grond zou niet 
concurrerend zijn. Intussen is uit een eerste 
economische verkenning al wel bekend dat Ommen 
niet de illusie hoeft te hebben dat alle 14 ha als 
bedrijventerrein ingevuld zal kunnen worden, 
daarvoor is het economische klimaat teveel 
veranderd. Ommen zal ook weinig ondernemers van 
elders aantrekken, kwam uit diezelfde economische 
verkenning, mede omdat we niet goed aansluiten op 
het wegennetwerk.  
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
Het onderzoeksbureau moet eind februari al met 
uitgewerkte scenario’s komen, ook voor het gedeelte 
wat mogelijk niet direct als bedrijventerrein ingevuld 
kan worden. Mogelijk moet het bestemmingsplan 
gewijzigd worden en daarover gaat de 
gemeenteraad. Het is de bedoeling dat tijdens de 
behandeling van de Kadernota 2017 in juni ook de 
financiële consequenties duidelijk worden, want dat 
er hier een nieuwe scheur in de broek aan zit te 
komen is wel duidelijk. 
 
De ChristenUnie heeft mee ingestemd met het in 
eigen hand nemen van de ontwikkeling van 
bedrijventerrein De Rotbrink en ook het onderzoek 
door een extern bureau naar mogelijke scenario’s. 
Naar onze mening moet dit dossier nu snel vlot 
getrokken worden, dat had eigenlijk al veel eerder 
gemoeten en er is nu veel kostbare tijd verspeeld. 
Niets doen is nu geen optie meer.  
 
Gerard Marsman 
Fractielid 
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In Memoriam: Jan van Leusen 
 

Enkele weken geleden bereikte ons het bericht dat 
ons lid Jan van Leusen was overleden. We hebben 
niet de gewoonte om bij het overlijden van elk lid 
stil te staan, maar in dit geval doen we dat wel. 
Het ziekbed van Jan heeft niet lang geduurd. En zijn 
overlijden raakte ons dan ook des te meer. Ook 
omdat Jan zijn steentje bijdroeg aan onze partij. 
Samen met zijn vrouw Annie zorgde hij altijd 
getrouw voor de afhandeling van de Nieuwsbrieven. 
Het neerleggen in de postvakjes en het verzenden 
van de exemplaren die met de post werden bezorgd. 
Daarnaast konden we in verkiezingstijd ook altijd 
een beroep op hem doen. Bijvoorbeeld voor het 
plakken van verkiezingsposters op de 
aanplakborden.  
Binnen een partij als de ChristenUnie hebben we 
verschillende mensen nodig. Raads- en 
bestuursleden, maar ook mensen die de handen uit 
de mouwen willen steken en heel praktisch werk  
doen. Jan was daar één van en we hebben dat altijd 
zeer gewaardeerd.  
We wensen zijn vrouw en de (klein)kinderen de 
troost van het evangelie toe om dit verlies te 
kunnen dragen.  
 
Namens het bestuur en de fractie,  
Jaap Siertsema 
 
 

Gezocht! 
 

Zoals u in het colofon hiernaast wel heeft kunnen 
constateren dunt het lijstje met namen van bestuur 
en fractie langzamerhand uit. 
 
We zijn dan ook op zoek naar mensen die zich in 
willen zetten voor christelijke politiek op lokaal 
niveau. Ook als u nu nog geen lid bent! 
 
Bent u iemand of kent u iemand die interesse heeft 
schroom dan vooral niet één van ons hierover aan te 
spreken. Ook als u eerst eens wilt meelopen, zonder 
verdere verplichtingen. 
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Giften? 
IBAN: NL12INGB0009028273 
t.n.v. ChristenUnie Ommen 

 

 
Follow us on  

ommen.christenunie.nl 
twitter: @cuommen 

facebook: facebook.com/cuommen 


